
© Sanne de Wolf Fotografie

• UIT DE WIJK
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DECEMBER 2024

Een mooi vak
Buren omschrijven Hans als een hele aardige 
en bescheiden man. Het was altijd wel  
makkelijk en meteen betrouwbaar om hem  
te vragen voor een klus. Mond op mond 
reclame deed het dan ook goed bij Hans. Hij 
begon met het bedrijf na 25 jaar in de grafi-
sche vormgeving gewerkt te hebben.
Het schilderen beviel hem meteen goed.  
“Het is een mooi vak. De meeste mensen vra-
gen je als het eigenlijk al iets te laat is. Dan 
bladdert de verf er al af. Voor mij is het dan 
dankbaar werk, want ik kom het mooier 
maken. Ik heb altijd kleine klussen gedaan, 
voor particulieren. Dat waren vaak klussen 
van maximaal drie weken. Daardoor werd 
het nooit saai. En het soort huizen hier in de 
buurt doe ik het liefst. Ik heb ooit ergens een 
groter gebouw gedaan, maar dat was dus 
een keer en nooit meer.”

Tip
Het vak is niet heel erg veranderd in de afge-
lopen jaren. “Er zijn wel meer regels voor het 
gebruik van bepaalde stoffen in huis. Er is nu 
ook verf op waterbasis voor buitengebruik, 
maar dat is naar mijn mening minder goed te 

verwerken. Ik heb wel een tip voor iedereen: 
Haal af en toe een lapje over de vensterbank. 
Dan kun je op tijd zien hoe de verf er aan toe 
is. Het is het beste om het schilderwerk dan 
goed te controleren op scheurtjes. Dan voor-
kom je vooral ook houtrot.“

Pensioen
Volgend jaar heeft Hans genoeg tijd om eens 
te gaan bedenken wat hij met zijn pensioen 
wil doen. “We gaan eerst de pelgrimsroute 
lopen vanuit Portugal, naar Santiago de 
Compostella. Daarna zien we wel. Ik wil  
vrijwilligerswerk gaan doen, heb hobby’s  
en kinderen, waarvan een in het buitenland. 
Dus ik ga me zeker niet vervelen. En ik  
moet mijn eigen huis ook nog hier en daar 
schilderen.”

Op zoek naar een schilder?
Dan kun je je aansluiten bij het buurtonder-
houdsplan van de buurtcorporatie Duurzaam
Garenkokerskwartier. Zij werken samen met 
lokale schilders Jef van Doorn en Reijnierse. 
De doorlopende schilderactie houdt in dat je 
de steiger gratis krijgt en een gratis onder-
houdsbeurt op de liggende delen na 2 jaar.

De Schildershand 
stopt

Hans van Leeuwen stopt per 1 januari 2025 met zijn schildersbedrijf. Dan heeft hij ruim 

twintig jaar huizen geschilderd, waarvan ruim 40 in de straten tussen de Zijlweg en 

Brouwersvaart, soms meerdere keren. Hij is dan ook een bekend gezicht in dat deel van 

het Garenkokerskwartier. “Het is heel leuk om in je eigen buurt aan het werk te zijn.  

Veel mensen spreken je aan en dan kom ik ook even van de steiger af om een praatje  

te maken.”

• MEDIA

Rosehaghe, op zoek naar de ideale woon- 

wijk. NH Media heeft een podcast uitge- 

bracht over dit unieke stukje in het Garen-

kokerskwartier.

Een bijzonder jubileum 
Rosehaghe is een bijzonder stukje Garen-
kokerskwartier. Deze schitterende wijk, ont- 
worpen door architect Van Loghem, werd 
precies honderd jaar geleden opgeleverd. 
Wat de wijk zo bijzonder maakt: In 1924 was 
het zeer ongebruikelijk om zoveel aandacht 
te besteden aan woningen voor ‘gewone 
mensen’.

Geschiedenis vastgelegd in podcast 
Dit bijzondere verhaal is nu vereeuwigd in 
een vierdelige podcast: ‘Rosehaghe, de  
ideale woonwijk?’ Podcastmaker en journalist 
Maikel Ineke neemt de luisteraar mee op  
een reis door de tijd. Hij onderzoekt onder 
meer de fascinerende connectie met het 
Dadaïsme, de kunststroming die opkwam na 
de Eerste Wereldoorlog. In gesprekken met 
historicus Wim de Wagt en buurtbewoner 

Podcast Rosehaghe
Krijn Kluft ontrafelt hij de rijke geschiedenis 
van de wijk.

Kan het vandaag nog? 
Maar Ineke kijkt ook naar het heden en de 
toekomst. Zou zo'n wijk vandaag de dag nog 
gebouwd kunnen worden? In gesprek met 
wethouder Floor Roduner blijkt dat dit nog 
niet zo eenvoudig is. “De wetgeving is veel 
ingewikkelder geworden,” legt Roduner uit. 
“En omdat er weinig vrije bouwgrond 
beschikbaar is, zouden we eerst ergens iets 
moeten slopen voordat we zoiets nieuws 
kunnen bouwen.”

Meer dan wijkgeschiedenis 
Ineke slaagt erin om het verhaal van Rose-
haghe te verheffen boven een simpele wijk-
geschiedenis. Door de verschillende perspec-
tieven en thema's wordt het een boeiend ver-
haal voor iedereen die geïnteresseerd is in 
architectuur, geschiedenis en stedelijke ont-
wikkeling. De podcast, geproduceerd door 
NH (het voormalige RTV Noord-Holland), is  
te beluisteren via Spotify en andere kanalen.
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Maar niet iedereen beleeft er plezier aan. 
Vooral bij weinig wind zakken de rookplui-
men naar beneden. Rook blijft onnodig 
hangen, verslechtert de luchtkwaliteit en 
geeft zelfs gezondheidsklachten, vooral bij 
mensen die al last hebben van astma of 
andere longaandoeningen. Daarom is het 
Rijksinstituut voor Volksgezondheid en 

Milieu (RIVM) met een dagelijks 'weer-
bericht' voor stokers gekomen. Iedere dag 
geeft het RIVM een actuele verwachting 
van de omstandigheden om ’s avonds de 
houtkachel of open haard te gebruiken.  
Bij slechte vooruitzichten volgt een smog-
waarschuwing: code geel, oranje of rood.

Het advies: bekijk altijd eerst de stook- 
wijzer voordat je thuis de haard aanmaakt. 
Dat kan op de site van het RIVM waar je 
tot op straatniveau kunt kijken of het ver-
standig is te stoken. Nog makkelijker is de 
app te gebruiken die je op deze website 
kunt downloaden. Dus houd je van vuren? 
Denk ook aan de buren!
www.atlasleefomgeving.nl/stookwijzer

Stookwijzer
Overdag wordt er gesprokkeld, vanaf  

de schemering wordt er gestookt. 

Garenkokers houden van haardvuur. 

Vanaf de herfst hangt ’s avonds weer de 

geur van brandend hout in onze straten. 

De walmen zijn vertrouwd, veel buurt-

genoten genieten ervan. Het geeft hun 

een fijn gevoel.

• GOED VOOR ELKAAR

Prettige Feestdagen!
We wensen iedereen in het Garenkokerskwartier heel fijne feestdagen en uiteraard 
een goed 2025. Kom gezellig naar de nieuwjaarsborrel en ontmoet je buren. Zondag  
19 januari van 16.00 uur tot 18.30 uur in het Seinwezen. Aanmelden is niet nodig.



Voorlezen
Sait komt uit Turkije en wil zo snel mogelijk 
Nederlands leren. Hij studeert hard en 
’s avonds leest hij Sonja en Addie voor uit 
eenvoudige boekjes, waarbij zij zijn uit-
spraak corrigeren en uitleg geven bij on-
bekende woorden. Sait: “Ik voelde mij vrij 
om ze alles te vragen. We hebben samen 
veel gepraat en gelachen. Wanneer ik weer 
eens zwarte kool zei in plaats van rode kool 
bijvoorbeeld. Logeren bij een familie helpt 
om snel de taal te leren.“

Het eerste contact met Sait (45) verloopt 
gespannen. Sait is zenuwachtig en ook 
Sonja en Addie weten niet goed wat te 
verwachten van het kennismakingsgesprek. 
Er is een klik en na het gesprek volgt een 
logeerweekend. Vlak daarna trekt hij bij 
ze in.

Een heel leven voor de boeg
Eind 2023 komt Abdullah (19) uit Jemen bij 
hun logeren. Abdullah heeft een druk 
leven. Hij gaat meerdere dagen naar school, 
heeft een broer in IJmuiden, een vriend in 
Assen en al snel een stageplek bij een tand-
arts als tandartsassistent. Abdullah heeft 

Gast in huis

het Nederlands snel onder de knie en gaat 
binnenkort staatsexamen VWO doen om 
daarna de opleiding tandheelkunde te 
kunnen volgen.
Met Abdullah kijken Sonja en Addie naar 
het journaal en Addie heeft er lol in om 
Abdullah gezegdes te leren: nog een heel 
leven voor de boeg hebben; dat gaat je 
niet in de koude kleren zitten.
Abdullah is blij Sonja en Addie te kennen: 
“Zij hebben mij Nederland laten zien en 
ontdekken. Soms kookten we samen: 
zij typisch Nederlands en ik Jemenitisch. 
Dat was leuk. Zij hebben mij een thuis 
gegeven.”

Sonja en Addie wachten nu op hun derde 
gast. Binnenkort hebben ze een kennis-
makingsgesprek.

Takecarebnb
Takecarebnb biedt vluchtelingen met een 
verblijfsstatus een goede start voor hun 
nieuwe leven in Nederland. Zij verbinden 
hen voor drie maanden aan een Neder-
lands gastgezin in de gemeente waar zij 
uiteindelijk gaan wonen. Zie voor meer 
informatie www.takecarebnb.nl.

• GARENKOKERS
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De aanbouw is als appartement ingericht voor het geval Sonja’s moeder extra hulp 

nodig zou hebben. Dat blijkt niet het geval. De ongebruikte ruimte voelt leeg en eind 

2021 nemen Sonja en Addie contact op met Takecarebnb. Een vluchteling is welkom.

Er zijn twee opvallende veranderingen 

voor de pakketpunten in de buurt.  

Pakketpunt PostNL tekent bij 
Rataplan 
PostNL heeft per direct haar contract bij 
Kluswijs ontbonden. “We werden er hele-
maal gek van en zoveel leverde het ook 
niet op,“ verklaart Ab van Kluswijs het ver-
trek. De pakketdienst is verplaatst naar de 
kringloopwinkel Rataplan in de Zijlstraat.

DHL kiest voor Polski Sklep 
Het DHL Servicepunt vertrekt bij de 
Telefoonwereld (Zijlweg 24). In plaats van 
de balie bij de winkel voor telefoonhoesjes 
is de DHL nu neergestreken bij de Poolse 
supermarkt Polski Sklep. Met een heuse 
pakketautomaat. Je hoeft dus niet meer in 
de rij te staan, wanneer je een code ontvan-
gen heeft om de automaat te openen. Het 
werkt voor zowel versturen als ontvangen. 
Op de site van DHL staat hoe het werkt.

Pakketdiensten

Stadsicoon Drostemannetje
René zette zich voor meer dingen in. Zo 
vond hij bijvoorbeeld dat het Haarlemse 
stadsicoon het Drostemannetje een plek in 
onze stad verdiende. Het lichtkunstwerk 
kon je tijdelijk in mini-vorm bewonderen in 
het kleinste museum van Nederland (vitrine 
bij de kunstuitleen). Die tentoonstelling had 
hij samengesteld. De stichting Stadsiconen 
zet zich nog steeds in voor de terugkeer 
van het lichtkunstwerk.

‘Word een krijger’
Het stadsicoon is een voorbeeld van de 
bevlogenheid van René voor de stad en 
zeker ook voor onze buurt. Voor hem een 
reden om de redactie te voeren over de 
wijkkrant. Mensen die hem kennen, weten 
van zijn scherpe mening, zijn zwarte humor 
en zijn enorme betrokkenheid. Hij vond 

dat we oprecht interesse in elkaar moeten 
hebben. “Stel vragen aan elkaar. Als je weet 
wie je buren en vrienden zijn, dan ken je 
elkaar en ben je aardig en tolerant naar 
elkaar toe.” Ook een stelling van René: 
“Word een krijger. Geven en nemen is 1. 
Krijgen is 2; succes, goeie inzichten en goe-
de ideeën moet je krijgen. Van anderen.”

René leed al langer aan een ongeneeslijke 
vorm van kanker. Dat weerhield hem er 
nooit van om zich voor de volle honderd 
procent in te zetten voor zijn werk en zijn 
vele vrijwilligerswerk. 

Een ridder is
vertrokken

Sinds 2016 is René van Stekelenborg de 

hoofdredacteur van de Garenkoker. De 

kleurrijke verhalenverteller kent u mis-

schien nog uit ons juninummer van 2023, 

waar hij in stond met zijn lintje Ridder in 

de Orde van Oranje-Nassau. Dat lintje 

kreeg hij voor zijn inzet als redacteur voor 

een magazine over metal en hardcore 

muziek.

• POSTUUM RENÉ VAN STEKELENBORG 1970 - 2024

• GROENER

Al geruime tijd heeft Peggy, directrice 

van IKC De Argonauten, de wens om een 

groener schoolplein te creëren. Tijdens de 

zonnige zomerdagen wordt het er namelijk 

erg warm. Het kost veel tijd om dit voor 

elkaar te krijgen. Twee ouders van school 

schoten te hulp.

Om subsidie te krijgen van de gemeente 
moet er een bepaald traject afgelegd 
worden. 'De Twee Heren', ontwerpers en 
makers van hele leuke natuurlijke speel-
tuinen, ontwierp het nieuwe schoolplein. 
De subsidie is er inmiddels. Maar dit is 
helaas niet voldoende om alles te realiseren. 
De kinderen van school zijn ook heel ent-
housiast over de nieuwe plannen. Vrijdag 
8 november was er een heuse sponsorloop 

Nieuw schoolplein
in het Kenaupark door de kinderen van 
school en dat heeft ruim € 8500 opgeleverd. 
Dat is een prachtig bedrag waar de kinderen 
enorm hun best voor hebben gedaan. Helaas 
is het totale bedrag niet voldoende om 
het hele plan in één keer te realiseren. Waar-
schijnlijk zullen we in fases het plan moeten 
realiseren.

Het open karakter van het schoolplein 
blijft. Het heeft namelijk ook een buurt-
functie. Het doel is vooral: Groener en koeler, 
duurzaam, (hopelijk) verbetering van de 
akoestiek, kinderen anders laten spelen en 
het voetbaltechnisch veiliger maken. Dus 
veel groen, minder tegels, zand, water, 
voetbalveldje en als het meezit ook een 
nieuw klimrek. • IN DE WIJK


